
مهدی علی نژاد:

در قطع شدن صدا ملاحظاتی بود

کارشناس خبره کمیته ملی المپیک درخصوص قطع شدن صدای بعضی 
رؤســا در مجمــع دیــروز گفــت: »من یــک عضو مجمع بــودم و نمی توانم در 
ایــن موضــوع نظــر بدهم. از طرف دیگر من اصلاً از این ماجرا خبر نداشــتم 
اما مجمع روال عادی خودش را طی کرد و مصوبات لازم به درســتی پیش 
رفت. شاید این مسأله ملاحظاتی داشت که این اقدام را به همراه داشت 

ولــی در کل مــن از چیزی خبر ندارم.«

انعکاس اخبار ورزش ایران
5منهای فوتبال

ترک جلسه مجمع 
توسط نماینده 
سازمان بازرسی

درحالی که مانیتور 
خبرنگاران بعد از بالا 

گرفتن بحث علیرضا دبیر 
و هادی ساعی با فروتن 
نماینده سازمان بازرسی 

و رئیس کمیسیون 
اخلاق قطع شد، از درون 

مجمع خبر رسید که 
نماینده سازمان بازرسی 

به دلیل انتقاداتی که 
از او مطرح شد، جلسه 
مجمع را به حالت قهر 

ترک کرد.
گفتنی است علاوه 

بر کیومرث هاشمی 
وزیر ورزش که به 

دلیل حضور در مجلس 
در جلسه غایب بود، 
سیدمحمد پولادگر 

معاون توسعه ورزش 
قهرمانی و حرفه ای، 

مرتضی قربانی رئیس 
فدراسیون تیراندازی 

هم از غایبان این جلسه 
بودند. غفور کارگری 

رئیس کمیته ملی 
پارالمپیک هم که در 

ابتدای این جلسه حضور 
داشت، در ادامه جلسه 

را ترک کرد.

ZOOM

گزارشی از مجمع سالیانه کمیته ملی المپیک

از مخالفت با  پرداخت حقوق متفاوت 
به ورزشکاران تا اعتراض به سبک دبیر

دبیرکل کمیته ملی المپیک:

۲ سال پیش باید 
برای ژیمناستیک 

تصمیم درستی 
می گرفتند

ســید مناف هاشــمی، دبیــرکل 
پــس  لمپیــک  ا کمیتــه ملــی 
یــان مجمــع در جمــع  پا ز  ا
خبرنــگاران اظهــار داشــت: در 
ایــن مجمــع مباحــث مختلفــی 
مطــرح شــد. گــزارش عملکــرد 
ســال ۱۴۰۱ بــود کــه ۶ مــاه آن 
بــه مدیریــت قبــل و ۶ مــاه آن 
هــم بــه مدیریــت فعلــی مربــوط 
می شــد. اعضــای مجمــع از ایــن 
گــزارش اعــام رضایــت کردنــد و 
از مدیریت قبل تشــکر شــد. در 
خصوص ۶ ماهه دوم مدیریت 
کمیتــه هــم گــزارش مطلوبــی 
ئــه شــد. حســابرس هــم  را ا
اســناد مالــی ســال ۱۴۰۱ را ارائــه 
کــرد و در ایــن خصــوص اعضــای 
مجمع ســؤالاتی داشــتند که به 

آنهــا پاســخ داده شــد.
دبیــر کل کمیتــه ملــی المپیــک 
دربــاره قطــع صــدا و تصویــر 
مجمــع بــرای اهالــی رســانه در 
زمــان مخالفــت برخــی اعضــا 
بــا تشــکیل حکمیــت ورزش 
عنوان کرد: اول اینکه دوســتان 
مخالفــت نکردنــد و نســبت بــه 
آن ایراداتــی گرفتنــد. بــه همیــن 
خاطــر از دســتور جلســه خــارج 
و قــرار بــر ایــن شــد دوبــاره در 
هیــأت اجرایــی مطــرح شــود و 
اگــر هیــأت اجرایــی تصویــب 
کــرد، در مجمــع آتــی به تصویب 
برســد. در خصــوص قطــع صــدا 
رئیــس کمیتــه ملــی المپیــک 
ماقاتــی بــا تومــاس بــاخ داشــت 
یــی بــود کــه در  و توصیه ها
خصــوص ضمانت هــای مالــی 
بــه اعضــای مجمــع توصیــه 
یــن شــد تــا  کــرد. قــرار بــر ا
فدراســیون ها راهکارهایی را در 
ایــن خصــوص پیشــنهاد دهنــد.
ره  بــا ر د شــمی همچنیــن  ها
نیــز   ۱ ۴ ۰ ۳ ل  ســا جــه  د بو
گفــت: هدف گــذاری مــا بــرای 
ســال آینــده بیشــتر از هــزار 
میلیــارد تومــان خواهــد بــود. 
یــادی  دهــای ز چــون رویدا
و  یــس  ر پا لمپیــک  ا مثــل 
بازی هــای داخــل ســالن را در 
پیــش داریــم. بــه همیــن دلیــل 
از مســیر مجلــس و ســازمان 
برنامــه و بودجــه بایــد منابــع 
لازم را داشــته باشــیم. بایــد از 
دولــت تشــکر کنــم، دغدغــه ای 
لــی  ما بــع  منا در خصــوص 
نداشــتیم و حتــی مــازاد بودجــه 
را بیــن فدراســیون ها تقســیم 
کردیــم. ضمــن اینکــه شــرکت 
اقتصــادی کــه منحــل شــده بــود 
را احیــا کردیــم. هدف گــذاری مــا 
بودجــه بیشــتر از هــزار میلیــارد 
اســت و حتــی بــه دنبــال رســیدن 
بــه هــزار و ۵۰۰ تــا ۲ هزار میلیارد 

هــم هســتیم.
ــی المپیــک  ــه مل ــر کل کمیت دبی
در بخــش دیگری درباره آخرین 
شرایط فدراسیون ژیمناستیک 
گفــت: ژیمناســتیک توضیــح 
خاصــی نــدارد و فــردی کــه در 
مجمع حضور داشــت، صحبت 
کــرد و تصمیمــی کــه رئیــس 
کمیتــه و وزیــر ورزش گرفتنــد 
بــه مصلحــت ورزش کشــور 
اســت. چیــزی کــه بــه مصلحــت 
ورزش و ورزشــکاران کشــور 
اســت، حتمــاً تصمیــم درســتی 
ــه شــخصه  اســت. شــاید مــن ب
یــا فــرد دیگــری از ایــن تصمیــم 
ناراحــت باشــد امــا ایــن تصمیــم 
درســت، جمعــی بــوده و بــرای 
جلوگیــری از تعلیــق فدراســیون 
ژیمناســتیک ایــن کار را انجــام 
دادیــم و ای کاش ایــن کار دو 
ســال پیــش انجــام می شــد. 
هــر عزیــزی کــه تــا امــروز در 
ســتیک  یمنا ژ ن  ســیو ا ر فد
حضــور داشــته تــا امــروز بــرای 
مــا عزیــز بــوده امــا مــاک مــا 
تأییدیه های فدراســیون جهانی 
 بــرای اعزام هــا و لایســنس ها 

است.
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 پنجاه و دومین مجمع کمیته ملی 
المپیک در حالی روز گذشته با حضور 
اعضا برگزار شد که غیبت وزیر ورزش 
و حضور زهرا اینچه درگاهی از نکات 
قابل توجه آن بود. در مجمع کمیته 
ملی المپیک یکبار دیگر همچون چند 
سال اخیر، حواشی زیادی هم دیده شد؛ 
حواشی که مهم ترین آن در خصوص 
راه اندازی مرکز حکمیت و داوری ورزش 
بود. ضمن اینکه غیبت وزیر ورزش و 
جوانان در مجمع باعث شد حرف  و 
حدیث هایی به وجود بیاید که البته 
مشخص شد وی همراه با رئیس جمهور 
به مجلس شورای اسامی رفته است.

هر چند محمود خسروی وفا، رئیس 
د  بو ر  ا میدو ا لمپیک  ا ملی  کمیته 
کیومرث هاشمی خودش را به مجمع 
برساند اما در نهایت این اتفاق رخ نداد.
خسروی وفا صحبت هایش را با تشکر 
از مدیران پیشین کمیته ملی المپیک 
آغاز کرد: »از کسانی که در گذشته در 
کمیته ملی المپیک زحمت کشیدند 
تشکر می کنم. در این یک سال که کار 
را شروع کردیم، با انگیزه کار کردیم و 
هیأت اجرایی هم دنبال کار هستند. با 
تیم هیأت اجرایی کار را شروع کردیم 
و باعث شد با انرژی کار کنم ولی کار 
برایم سخت تر شده است. امیدوارم 
روسفید بیرون بیاییم و کارنامه قابل 

قبولی ارائه دهیم.«
خسروی وفا همچنین با تشریح میزان 
حقوق ورزشکاران المپیکی و ورزشکاران 
حاضر در بازی های آسیایی گفت: 
»مبلغی به عنوان حقوق قرار است به 
المپیکی ها و بازی های آسیایی پرداخت 
کنیم که شاید عدد حقوق خیلی روشن 
نباشد. اما می خواهیم ورزشکاران را 
بهتر ببینیم. هدف اصلی ما و هیأت 
اجرایی دیدن ورزشکار است. برای 
توکیو ۵ میلیون تومان برای حقوق 
در نظر گرفته شده بود، که این رقم 
اسمش کمک هزینه هم نیست چه 
برسد به حقوق. در این دوره ۱۵ میلیون 
تومان در نظر گرفته شده و از همان 

روز که ورزشکار سهمیه کسب می کند 
حقوقش پرداخت می شود.«

 
افزایش سقف حقوق 

المپیکی ها تا ۲۰۰ میلیون تومان
به  مختلف  ی  ق ها حقو خت  ا پرد
ز بحث های  ورزشکاران هم یکی ا
چالش برانگیز مجمع بود. خسروی وفا 
درباره این حقوق گفت: »مثاً اگر 
حسن یزدانی انتخاب می شود یا هانیه 
رستمیان هر دو ۱۵ میلیون می گیرند 
اما با احتساب سوابق، حقوق یزدانی 
می شود ۳۵ میلیون تومان. تا سقف ۲۰۰ 
میلیون تومان برای المپیک و آسیایی  تا 
سقف ۱۰۰ میلیون تومان و کف حقوق 
آسیایی ۱۰ میلیون تومان است. اگر 
تست آمادگی جسمانی ورزشکاران 
بیشتر  ن حقوق  میزا باشد،  خوب 
می شود. برای رویدادهای پیش رو هر 
مدالی که مورد تأیید کمیته باشد، ۴۰ 
میلیون تومان و برای سنجش آمادگی 
جسمانی نیز ۴۰ میلیون تومان اضافه 
می شود. حضور در اردوها ۴۰ میلیون، 
احترام به شئونات ملی هم جداگانه 
احتساب خواهد شد. اگر پیش بینی 
مدال برای یک ورزشکار نداشتیم ولی او 
در بازی ها مدال طا گرفت، ۲۰۰ میلیون 
تومان به او پرداخت خواهد شد. مثاً 
کسی فکر نمی کرد جواد فروغی مدال 
آبرومند طا را بگیرد. اگر او این مدال 
را تکرار کند، ماهانه ۲۰۰ میلیون تومان 

به او پرداخت می شود.«
ق  حقو ص  خصو ر  د فا  ی و و خسر
سرمربیان هم گفت: »سرمربی ۸۰ 
درصد حقوق ورزشکاران طایی، نقره ای 
و برنزی را می گیرند و برای مربیان ۲۵ 
درصد کمتر از سرمربی در نظر گرفته 
شده است. ۷ ماه و ۲۰ روز برای المپیک 
پاریس با آن چالش هایی که دارد، 
فرصت داریم و ارزیابی هایمان فعاً 
متوسط است. هدف اولیه ورزشکاران 
کسب سهمیه است و هدف بعدی 
نها تمرکز روی مدال آوری است.  آ
هدف اصلی باید حمایت از ورزشکار 
باشد. پرداخت حقوق ها برای همه 
ورزشکارانی که موفق به کسب سهمیه 
المپیک شده اند از اول آذرماه است 
و اگر ورزشکاری پیش از آن موفق به 
کسب سهمیه المپیک شده، محاسبه 

نمی شود.«

 احیای شرکت اقتصادی و 
۶ دستورجلسه در مجمع کمیته

سیدمناف هاشمی دبیر کل کمیته 
ملی المپیک نیز در مجمع عنوان کرد: 
»۶ دستور جلسه رسمی داریم و چند 
موضوع هم در انتها مورد بحث قرار 
می گیرد. کمیته ملی المپیک در حالی 
با ریاست و هیأت اجرایی جدید کار 
خود را آغاز کرد که شرایط از لحاظ 
ساختاری و بودجه ای مشخص بود. ما 
۲۳۹ میلیارد تومان بودجه اعتباری در 
سال ۱۴۰۱ داشتیم و دوستان در شش 

ماه اول توزیع کرد.«
 

آخرین وضعیت تصرف زمین 
کمیته در اشرفی اصفهانی

هاشمی در مورد زمین کمیته ملی 
المپیک در اشرفی اصفهانی نیز توضیح 
داد: »این زمین معارض داشته و تیم 
حقوقی کار را دنبال کردند و معارض 
را محکوم کردیم. از طرفی برای اینکه 
ارزش افزوده بیشتری در کمیسیون 
ماده ۵ داشته باشیم دنبال پروانه 
ساخت هستیم تا ارزش ملک از ۶۰۰ 
میلیارد به هزار میلیارد افزایش پیدا 
 کند. از آنجا که معارض مجدداً پیگیر 
بود با هماهنگی شهردار منطقه ۲، در 
حال دیوارکشی هستیم تا زمین در اختیار 
قطعی کمیته ملی المپیک قرار بگیرد. 
شرکت اقتصادی کمیته ملی المپیک بر 
اساس آخرین مجمع کمیته در شهریور 
۱۴۰۱ منحل شده بود اما با پیگیری رئیس 
کمیته ملی المپیک و پس از برگزاری 
جلسات زیاد با دستگاه های نظارتی 
اجازه دادند این شرکت در راستای 
اهداف کمیته، کارهای اقتصادی را انجام 
دهد و حکم سال۱۴۰۲ بر احیای آن بوده 
است. الان حکم قطعی اباغ شده و 
اعضای هیأت مدیره و مدیرعامل بعد 
از مجمع امروز و کسب اجازه از اعضای 

مجمع، معرفی می شود.«

گزارش عملکرد کاروان ایران در 
بازی های آسیایی هانگژو

در ادامه مناف هاشمی گزارشی از 
عملکرد کاروان ایران در بازی های آسیایی 
ارائه کرد. او در خصوص پیش بینی ها از 
تعداد مدال ها در بازی های آسیایی 
هانگژو گفت: »پیش بینی ۵۴ مدال 

در بازی های شامل ۱۴ طا، ۱۵ نقره و 
۲۵ برنز بود. در عمل مجموع مدال ها 
تغییر نکرد ولی ۱۳ مدال کسب شد. 
رشته های کشتی، والیبال، صخره نوردی، 
شطرنج، ووشو، کوراش و ژیمناستیک 
 . شتند ا د بی  خو ر  بسیا د  عملکر
دوومیدانی، کاراته، اسکیت، تنیس 
روی میز و دوچرخه سواری خوب بودند. 
رشته های تکواندو، وزنه برداری، کبدی، 
شمشیربازی و قایقرانی متوسط بودند.«

دبیرکل کمیته ملی المپیک با اشاره 
به گروه بندی رشته ها برای اعزام به 
بازی های آسیایی افزود: »در گروه 
چهار دو تحلیل وجود داشت؛ برخی 
معتقد بودند که آنها ضعیف هستند 
اما با جمع بندی که با رئیس کمیته 
ملی المپیک داشتیم به این نتیجه 
رسیدیم که با نگاه به آینده آنها را به 
عنوان رشته های دور از انتظار یاد 
کنیم. این رشته ها شامل تیروکمان، 
بوکس، سوارکاری، تیراندازی، بسکتبال، 
بدمینتون، جودو، جوجیتسو، فوتبال، 

تنیس، شنا و شیرجه بودند.«
 

علی نژاد اولین مخالف پرداخت 
حقوق متفاوت به ورزشکاران

مهدی علی نژاد کارشناس خبره کمیته 
ملی المپیک هم با اشاره به مبهم بودن 
شاخص های امتیاز دهی برای حقوق 
گفت: »ابهامی در خصوص حقوق ها 
داشتم و شاید به عبارتی پیشنهاد باشد. 
اگر در خصوص شاخص ها توضیحات 
بیشتری داده شود که نوع امتیاز دهی 
به این شکل است چون مبهم است. 
بسیاری از پارامترها کیفی است و نه کمی. 
پیشنهادم این است که اگر نمی خواهیم 
حقوق یکسان بدهیم، یا آینده نگر باشیم 
یا گذشته نگر. اینکه پیش بینی کنیم چه 
کسی چه رنگ مدال می گیرد، غیر از اینکه 
بخواهیم از طریق کارشناسی بگوییم چه 
مدالی در المپیک کسب خواهیم کرد، 
جادوگری هم می خواهد. اگر می خواهیم 
شاخصی بگذاریم، همان شاخص ها 
گذشته نگر را ببینیم چون توجیه دارد و 
آینده را کسی ندیده ولی گذشته معلوم 
است.« خسروی وفا هم به صحبت های 
علی نژاد واکنش نشان داد و گفت: 
»چشم. دوباره آن را در هیأت اجرایی 
بررسی می کنیم. اما ما به دنبال پرداخت 

حقوقی در شأن ورزشکار هستیم.« 

 مخالفت دبیر با تأسیس 
مرکز حکمیت و داوری ورزش

حواشی مجمع کمیته ملی المپیک 
با پیشنهاد نماینده سازمان بازرسی 
آغاز شد. او پیشنهاد مرکز حکمیت و 
داوری ورزش را مطرح کرد و گفت: »ما 
احساس کردیم که این خلأ در ورزش 
کشور وجود دارد و آن را با خسروی وفا 
مطرح کردیم و او گفت این بحث را در 
جلسه مطرح کنید. وجود این مرکز در 
ورزش مغفول مانده است. در ٩ کشور 
این مرکز تأسیس شده است، در ایران 
هم پیشنهاد شده این مرکز با همکاری 
فدراسیون ها تشکیل شود. اساسنامه 
هم سه ماه بعد از تشکیل توسط هیأت 

اجرایی بررسی و تصویب شود.«
علیرضا دبیر نسبت به این مسأله انتقاد 
کرد و گفت: »جای مطرح کردن این 
موضوع در اینجا نیست، اساسنامه 
هم نباید در هیأت اجرایی بررسی 
شود، خواهشم این است اصاً اینجا 
مطرح نشود، فدراسیون ها خودشان 
کمیته انضباطی دارند، چرا هر کسی 
قدرت دارد، می خواهد قدرتش را 
بیشتر کند، کمیته کمیسیون دارد.« 
در ادامه محمود خسروی وفا نسبت به 
صحبت های دبیر اقدام به توضیح دادن 
کرد اما مانیتورهایی که تصاویر مجمع 
را پخش می کردند صدا را قطع کرد.

 
موافقت اینچه درگاهی با 

پیشنهاد علیرضا دبیر
زهرا اینچه درگاهی در مورد کمیسیون 
اخاق کمیته ملی المپیک به مسائل 
فدراسیون ها گفت: »با پیشنهاد دبیر 
موافق هستم. ورود کمیسیون اخاق 
به فدراسیون ها به این شکل نیست. 
هر فدراسیون کمیسیون اخاق داشته 
باشد و کمیسیون اخاق هر فدراسیون 
در صورت لزوم با کمیسیون اخاق 
کمیته ملی المپیک در ارتباط باشد.«

در ادامه این جلسه علیرضا دبیر در 
حال پاسخگویی به دفاعیات فروتن از 
طرح تأسیس مرکز حکمیت و داوری 
در ورزش و نیز تشکیل کمیته اخاق 
بود که صدای صحبت های او برای 
خبرنگاران قطع شد. این صحبت ها با 
مشارکت هادی ساعی هم همراه شد 
و در ادامه مناف هاشمی به موضوع 

ورود کرد.

علیرضا سهرابیان:

 با حرف های دبیر موافق بودم

رئیــس فدراســیون قایقرانــی درباره تأســیس مرکــز حکمیــت ورزش گفت: »من 
بــا صحبت هــای علیرضــا دبیــر دربــاره تأســیس مرکــز حکمیــت ورزش موافــق 
بــودم و جــای ایــن حرف هــا در مجمــع ســالانه نبود و ابتــدا باید در هیــأت اجرایی 
بررســی می شــد. هدف کمیته کمک به ورزشــکاران اســت تا تمامیت و هم و غم 
خــود را بــرای آمــاده کردن خود بگذارند و مشــکل مالی نداشــته باشــند. برخی از 
ورزشکاران می توانند مدال آور باشند و مشکلات مالی دارند که باید حل شود.«

زهرا اینچه درگاهی::

 کمیته اخلاق بهتر است در فدراسیون ها تشکیل شود

 رئیس ســابق فدراســیون ژیمناســتیک با اشــاره به طرح کمیته اخلاق گفت: 
»بحث تشکیل کمیته اخلاق بود که هادی ساعی و علیرضا دبیر صحبت هایی 
در مخالفت با آن مطرح کردند. من نیز پیشنهادهایی دادم و در تأیید سخنان 
ساعی و دبیر گفتم اگر قرار باشد تشکیلاتی به نام کمیسیون یا کمیته اخلاق 
تشــکیل شــود بهتر است در درون خود فدراسیون ها باشد. این کمیسیون در 
موارد لازم می تواند با کمیسیون اخلاق کمیته ملی المپیک ارتباط برقرار کند.

 zگزارش

آرش عبدی
روزنامه نگار


